
Fra: Knud Toft Andersen <kta@mplusa.dk>  
Sendt: 9. marts 2025 13:42 

Til: hv6r@kk.dk; Borgmesteren Kultur <BorgmesterenKFF@kk.dk>; Bente Møller 
(Borgerrepræsentationen) <Bente_Moller@kk.dk>; Frederik Werner Kronborg 
(Borgerrepræsentationen) <Frederik_W_Kronborg@kk.dk>; Stine Finné Toft 
(Borgerrepræsentationen) <Stine_Toft@kk.dk>; Andreas Keil (Borgerrepræsentationen) 
<Andreas_Keil@kk.dk>; Lars Henrik Weiss (Borgerrepræsentationen) <Lars_Weiss@kk.dk>; Karina 
Soon Bergmann (Borgerrepræsentationen) <Karina_Bergmann@kk.dk>; Niels P. Ravn 
(Borgerrepræsentationen) <Niels_Peder_Ravn@kk.dk>; Kashif Ahmad (Borgerrepræsentationen) 
<Kashif_Ahmad@kk.dk>; Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Louise 
Theilade Thomsen (Borgerrepræsentationen) <Louise_Theilade_Thomsen@kk.dk>; Nete Kruuse 
Mikkelsen <J06P@kk.dk>; Steffen Aagaard Fabricius <SA5I@kk.dk> 

Cc: 'Vanløse I.F.' <vanloeseif@gmail.com>; sorenbpetersen2013@gmail.com 

Emne: [EKSTERN] Vanløse IF, Vanløse Idrætspark - FCK Kvinder   
Kære Borgmester 

Kære medlemmer af Kultur- og fritidsudvalget 

Kære Mads Kamp Hansen 

m.fl.     
Vi skriver til Jer i forlængelse af tidligere henvendelse fremsendt 11. maj 2024 (fremgår nedenfor) 
og på vegne af Vanløse IF.   
Slut februar 2025 modtager Vanløse IF meddelelse fra Københavns Kommune om fordelingen af 
tider på banerne i Vanløse Idrætspark fra 01 04 2025. Indholdet i denne meddelelse bekræfter 
præcis det vi frygtede:   
Selskabet FC København skubber Vanløse IF ud af Vanløse Idrætspark.   
Beslutningen er truffet uden at Vanløse IF har været involveret udover et høfligt møde efteråret 
2024, hvor vi blev bekræftet i, at netop dette ville ikke kunne ske.   
Helt specifikt overtager FC Københavns kvinder de træningstider som Vanløse Ifs førstehold har 
haft i årtier. I en forening er førsteholdet flagskibet, vores er nu de facto gjort hjemløse pr. 01 04 
2025. Det vil få uoverskuelige konsekvenser for hele foreningens virke. At Københavns Kommune 
vælger at imødekomme det tilkommende selskabs ønsker og fuldstændig tilsidesætte den 
forening – endsige inddrage denne – der har været på matriklen i årtier er uforståeligt og en 
forvaltningsmæssig ommer.   
Afgivelse af en procentdel af kommunens faciliteter til kommercielle formål er naturligvis en 
politisk beslutning i forhold til kommunens idrætspolitiske målsætninger i øvrigt. Uanset hvordan 
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sådanne kommercielle aktiviteter indtager plads på kommunens faciliteter, så vil det notorisk gå ud 
over de i forvejen for få faciliteter/tider til børn, unge, voksne og ældre der er i Vanløse Idrætspark.   
At det så i dette tilfælde umuliggør, at foreningens førstehold kan træne er ganske enkelt 
utilgiveligt. Det drøftede jeg i højlig samtale med Mads Kamps Hansen på telefon den 03 03 2025. 
Og han kunne godt se det uheldige for vores forening deri, men beslutningen var truffet (!) uden 
anden begrundelse end, at det var FC Københavns ønske i forhandling med Københavns 
Kommune (!)   
Konkret drejer det sig om træningstider mandag, tirsdag og torsdag kl. 17.30 – 19.00. Disse kunne 
f.eks. være lagt 16.00 – 17.30 i stedet. Vores førstehold der i sagens natur består af amatørspillere 
kan umuligt nå dette tidlige tidspunkt, hvilket et professionelt setup i langt højere grad vil have 
mulighed for. Det kunne Mads godt se, uden at det var noget han umiddelbart kunne kommentere 
yderligere på.   
Såfremt de kommercielle ”blokke” fastholdes, så medfører det uanset klokkeslæt store udfordringer 
for foreningens primært børn og unge idet vi der har flest medlemmer. Al tid der fjernes fra 
anlægget til ”eksterne kommercielle parter” fragår tider til foreningens medlemmer, hvor vi i 
forvejen kæmper med ventelister.   
Vanløse IF appellerer derfor hermed til København Kommunes politikere i forhold til, at den 
meddelte beslutning om, at alle kommunens idrætsfaciliter også skal anvendes til kommercielle 
forhold genovervejes. Vi vil i den sammenhæng bede forvaltningen sende os den givne konkrete 
beslutning herom.   
Sekundært appellerer Vanløse IF til København Kommunes politikere om, at såfremt der skal gøres 
plads til kommercielle aktiviteter, at disse så tilpasses de aktiviteter som de respektive foreninger 
har på de respektive matrikler. Konkret i Vanløse Idrætspark, at FC Københavns kvinders nye 
kommercielt tildelte tider placeres på andre tidspunkter end de er blevet og at det sker i dialog 
med os.   
Blot for god ordens skyld gør vi samtidigt hermed formelt indsigelse i forhold til de fordelte 
udendørstider for sommersæsonerne 2025-26 i henhold til fristen herfor som er angivet 20 03 
2025, som oplyst i modtaget mail af 04 03 2025. KFFKP bedes venligst bekræfte modtagelsen af 
denne indsigelse.   
Vi ser frem til snarest at høre svar. På forhånd tak.     
Vanløse IF 

 


